
Informationsmøde den 22. august 2016 

Nye vindmøller ved Thorup-Sletten  

– 20 nye møller a 3,6 MW (17 eksisterende møller tages ned ned) 

 

Ca. 60 deltagere inkl. alle og enhver! Wind1, GK Energi ApS og EuroWind samt Jammerbugt og 

Vesthimmerland Kommuner 

 

Generelt fra de indledende oplæg 

Løbende betaling fra møllerne: 15.000 kr. pr mølle pr år til lokalområdet. Vil blive udbetalt til en 

borgergruppe, som er bredt forankret i lokalområderne omkring vindmølleområdet fra Aggersund til 

Gøttrup. 

Hjemmeside: www.vindparkThorup-sletten.dk her kan du følge projektet. Derudover vil det på 

kommunernes hjemmeside være muligt at følge den politiske proces. 

Grøn ordning – VE-Loven 

Projektet vil kanalisere ca. 3,5 mio. kr. til Vesthimmerlands Kommune og 2,8 mio. kr. Jammerbugt 

Kommune, som kan søges til projekter i området. Det er kommunerne som i samarbejde med EnerginetDK, 

som godkender ansøgningerne. 

 

Debat fra salen 

Anders Hunddal, Thorupvej 62: Grøn ordning – spg: Projekter i lokalområdet - % vis til lokalområder? Er de 

fordelt %-vis? 

Borgmester Knud Kristensen:  nej det er der ikke - hvis der ikke er ansøgninger lokalområdet, så ryger det til 

andre steder. Projekter som kommer fra lokalområdet har 1. prioritet.  20 % til lokalområdet – 80 % til det 

omkringliggende. Men det ændres nok her, da området trænger til et løft.  

Hvad med Jammerbugt? 

Udvalgsformand Jens Chr. Golding: Vi kigger på hvor der er projekter, og så fordeler vi pengene derefter. Vi 

prioriterer lokalområdet og kigger meget på størrelsen af projekterne, og hvor mange de gavner. 

 

Jesper Dam, Løgstør: Kan man sætte nogle penge af til vedligehold af projekter, så projekterne ikke står og 

forfalder. 

Jesper Houe, Eurowind:  Man kan bruge pengene fra møllerne ikke den grønne fond. Lokalområdet 

beslutter det selv. Man kan ikke spare op af den grønne fond. 

 

Svend Dal, Vestervangsalle 95: Hvor bliver det store afkast fra møllerne beskattet? Hvilken kommune? 

Kan andelene frit omsættes og kan de arves? 

Arkitekt Mogens Leth: Andelene som sælges i kommunen, og beskattes i kommunen. De er frit omsættelige 

– og kan videregives til børnene. 



 

Otto Kjær, Fjerritslev: Støj? Hvorfor opkøbe 2 ejendomme – hvorfor ikke reducere projektet? Hvorfor er det 

nødvendigt at uddele flere penge? 

Arkitekt Mogens Leth: Vi prøver at finde en fornuftig balance ift. støj. Derfor fjerner man ofte huse, hvis det 

kan betale sig. 

 

Marianne Stenholm, DN Jammerbugt: Naturforholdene – mange bindinger i området – Løgstør Bredning. 

Bekymring omkring at projektet er for tæt på de beskyttede områder. 

Fuglene?  Er der lavet undersøgelser på det? 

Borgmester Knud Kristensen: Nu starter vi helt forfra. 

Arkitekt Mogens Leth: Det er rigtigt vi er tæt på. Når man står så tæt på, så er det normalt at 

advarselslamperne tændes. Og derfor laves der en undersøgelse af om der er en væsentlig indvirkning. Så 

skal der la ves en konsekvensanalyse – og en fugleundersøgelse over et år. Vi har foreslået bygherre at lave 

denne analyse og man er pt i gang med at skrive en rapport sammen. Rapporten vil danne grundlag for 

VVM. 

Udgangspunkt i de 20 møller ??  

Udgangspunkt i 1. projekt – men er udvidet efter ønske fra Jammerbugt Kommune. Analysen ligger klar til 

brug i den efterfølgende proces. 

 

Thomas Hassing: Vedr. fugletræk er undersøgelsen så ikke lavet til 10 møller? Ødelægger man ikke de 

eksisterende træk ruter? 

Arkitekt Mogens Leth: Der er lavet kort over, hvordan fuglene flyver i dag. De flyver udenom de 

eksisterende møller. Det ser man også at de gør ved nye møller. Så møllerne vil ændre fuglenes 

bevægelsesmønstre. 

 

Svend Dal: Oprydning af eksisterende møller – hvad med de sidste 3? (De små ved Drøstrup). Ønske om at 

de også ryger ned. 

Arkitekt Mogens Leth: Støjmæssigt skal alle møller kunne blive stående. Man skal kunne opfatte møllerne 

som selvstændige grupper. Man kan kræve at møller skal tages ned, hvis der bliver for meget ”visuel støj”. 

Der vil blive lavet visualiseringer 

 

Marianne Stenholm: Akkumuleret med antallet af møller er der en stor mur for fuglene. Lidt bekymrende, 

når der kommer en mur, når der er så mange bestemmelser der skulle beskytte fuglelivet. 

Udvalgsformand Jens Chr. Golding: Jeg ser det jo som at vi får ryddet lidt op i de møller vi har – og vi 

reducere jo antallet. Derudover sår de nye møller i ordnede rækker mod de små. 

Marianne Stenholm: Der kommer 20 op og 17 ned. 

Udvalgsformand Jens Chr. Golding: Der er ANSØGT om 20 møller! Og vi er ikke ved enden endnu. Og vi er 

her jo netop for at høre jeres mening om det – så tak for det. 

 

Thomas Jensen, Gøttrupvej: Kan man etablere mobilnet. TDC siger at ikke må sætte master op området. 

Ulrik Uglebjerg, WIND1: 3 mobil laver forsøg med antenner på møller. 

Jesper Runge Madsen, Jammerbugt Kommune: Vi har ikke kendskab til ansøgninger, hvor der er afvist 

masteplaceringer i området.  

Jesper Houe, Eurowind: Man kan bruge møllepengene (lokal fond) til nye master. 

 

Otto Kjær, Fjerritslev: 20 på tavlen – ændre antallet!! 

Skuffende at borgermødet ikke annonceres i avisen i Jammerbugt Kommune.  

Borgmester Knud Kristensen: Dette er en for-proces – og derfor er antallet ikke endeligt. 

Otto Kjær, Fjerritslev: Der er lidt rod i tallene i forhold til det der er angivet i referat fra TMU – og det er 

fremgår af referat fra forvaltningens møde. 



Udvalgsformand Jens Chr. Golding: Vi kan ikke beslutte noget i Vesthimmerlands Kommune. Vi fik til 

orientering, at de vil stille 12 og holder så møde med projektmagere, som gerne vil udvide projektet. 

 

Thomas Jensen, Gøttrupvej: Ønsker et fotopunkt fra Gøttrupvej 476. 

 

Jesper Houe, Eurowind: Baggrunden for at vi gerne vil give støtte til lokalområderne er, at vi ønsker at 

bidrager til lokalområdet.  Midlerne fra den grønne ordning er meget stramme – mens midlerne fra os er 

knapt så stramme, så de kan bruges til flere forskellige ting. Og så kan man jo beslutte at spare sammen 

eller bruge pengene, når man får dem.  

Svend Dal: I må ikke glemme DN og lystfiskerne når I fordeler de lokale penge 

 

Ingerlise Jensen, Aggersund: Hvem fastsætter, hvilket areal man kan søge penge indenfor. 

Jesper Houe, Eurowind: Det er tænkt, at lokalområdet mellem Gøttrup og Aggersund sammen med 

oplandet, som er det området hvor pengene skal kanaliseres ud. Der kommer ikke penge til Fjerritslev. 

Pengene skal få til området herude. 

 

Marianne Stenholm foreslår fotostandpunkt: Fra Aggersborg Kirke og mod Løgstør Bredning. 

 

Ønsker til fotostandpunkter: 

Fra Aggersborg Kirke mod vest mod møller 

Fra Gøttrupvej 476 

Fra krydset ved Thorupvej/ Vestergårdsvej 

 

 


